



Atlantic

**MODIFIED PSAC EDUCATION PROGRAM
NB REGION – January – June 2016**

January 20, 2016

Course	Date & Location	Description	Application Deadline
Talking Union Basics (French)	February 27 & 28, 2016 PSAC Boardroom 30 Englehart St, Suite G Dieppe, NB	The TUB is an introduction course on union basics and is open to all members. *Please note this course is a pre-requisite for many other PSAC courses including the upcoming PSAC Atlantic school.	February 15 th , 2016 Please see poster for details on how to register
Talking Union Basics (English)	March 12 & 13, 2016 Rodd Miramichi River 1809 Water St, Miramichi, NB	The TUB is an introduction course on union basics and is open to all members. *Please note this course is a pre-requisite for many other PSAC courses including the upcoming PSAC Atlantic school.	March 1 st , 2016 Please see poster for details on how to register
Introduction to Canada Labour Code Part II Course offered in a bilingual format with simultaneous translation	March 19 & 20, 2016 Holiday Inn Express 2515 Mountain Road Moncton, NB	This course is an introduction to the Canada Labour Code, Part II. It will cover the internal responsibilities system, as well as the employer and employee responsibilities of this legislation. For H&S committee members.	February 15, 2016 Please see poster for details on how to register
Grievance Handling (English)	April 9 & 10, 2016	This course provides new PSAC Shop Stewards with essential basics for grievance handling and effective stewarding.	March 15, 2016 Please see poster for details on how to register
ADVANCED PROGRAM			
PSAC Atlantic Union School	May 11-15, 2016 St. Francis Xavier University Antigonish, NS	This school brings together some union activists with a foundation in union education to advance their skills in the company of the region's most activated members. The school's in-residence program is tailored to deliver advanced courses while immersing participants in union culture.	Details and call for application forms to follow separately as soon as made available.
UPCOMING PSAC ATLANTIC CONFERENCES			
April 22 – 24, 2016	Halifax NS	Atlantic Regional Health & Safety Conference	Details and call for application forms to follow separately as soon as made available.
June 3 – 5, 2016	St Francis Xavier University Antigonish, NS	Atlantic Regional Women's Conference	
Sept 23-25, 2016	Halifax NS	Regional conference for Racially Visible Members	

Other training options available: All PSAC members can also do on-line education training on different topics at the following link: psacunion.ca/online-learning and click on "Visit PSAC's online learning centre". at the bottom of the page.



Atlantique

PROGRAMME D'ÉDUCATION DE L'AFPC - MODIFIÉ
RÉGION DU NB – Janvier – Juin 2016

Le 20 janvier 2016

Cours	Date & Lieu	Description	Date limite pour s'inscrire
L'ABC du Syndicat (français)	Les 27 & 28 février, 2016 Salle de conférence AFPC 30 rue Englehart, Suite G Dieppe, NB	L'ABC du syndicat est conçu à titre de cours d'introduction sur les fondements du syndicat et est ouvert à tous les membres. *Ce cours est un pré-requis pour d'autres cours offerts par l'AFPC incluant l'école Atlantique	Le 15 février 2016 Pour s'inscrire, voir poster
L'ABC du Syndicat (anglais)	Les 12 & 13 mars 2016 Rodd Miramichi River 1809 Water St, Miramichi, NB	L'ABC du syndicat est conçu à titre de cours d'introduction sur les fondements du syndicat et est ouvert à tous les membres. *Ce cours est un pré-requis pour d'autres cours offerts par l'AFPC incluant l'école Atlantique.	Le 1^{er} mars 2016 Pour s'inscrire, voir poster
Introduction au Code Canadien du Travail – Partie II Ce cours sera offert dans un format bilingue avec traduction simultanée	Les 19 et 20 mars 2016 Holiday Inn Express 2515 Mountain Road Moncton, NB	Introduction à la partie II du Code canadien du travail - Ce cours porte sur les responsabilités des employeurs et des employés en matière de santé et de sécurité au travail en vertu du Code canadien du travail. Pour les membres siégeant au comité de Santé et Sécurité	Le 15 février 2016 Pour s'inscrire, voir poster
Règlement des Griefs (anglais)	Les 9 et 10 avril 2016	Ce cours fournit aux nouvelles déléguées syndicales et aux nouveaux délégués syndicaux les éléments essentiels dont ils ont besoin pour s'occuper efficacement des griefs et bien s'acquitter de leurs autres tâches.	Le 15 mars 2016 Pour s'inscrire, voir poster
COURS AVANCÉS			
École Atlantique Syndicale	Du 11 au 15 mai, 2016 Université St. Francis Xavier Antigonish, NÉ	L'école syndicale est un rendez-vous pour les militants et militantes d'expérience qui veulent élargir leurs capacités en compagnie des membres les plus actifs de la région. Le programme en résidence permet de suivre des cours de perfectionnement et de s'immerger dans le syndicalisme.	Détails et formulaires de demande suivront dès que disponibles
CONFÉRENCES AFPC RÉGIONALES À VENIR			
22-24 avril, 2016	Halifax, NE	Conférence régionale de l'AFPC-Atlantique sur la santé et la sécurité	Détails et formulaires de demande suivront dès que disponibles
3 – 5 juin, 2016	Université St. Francis Xavier Antigonish, NÉ	Conférence régionale des femmes	
23 – 25 Septembre 2016	Halifax NE	Conférence régionale des membres Raciaux Visibles	

Autres formations disponibles: Tous les membres de l'AFPC peuvent également avoir accès à de la formation en ligne sur différents sujets au lien: syndicatafpc.ca/cyberformation cliquez au bas de la page sur « Visitez le [Centre de cyberformation de l'AFPC.](#) »